
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

konaného dňa 13.06.2024 

 

v zasadacej miestnosti Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Petržalka na 8. poschodí  

č. dverí 816 

 

Prítomní: Ing. Lenka Milincká, Gréta Gregorová, Mgr. Natália Podhorná, RNDr. Andrej 

Machlica, PhD., Mgr. Mária Riganová, Mgr. Ján Kaľavský 

Ospravedlnení: Juraj Valocsay, Ing. arch. Elena Pätoprstá 

Neprítomní:  

Hostia: Ing. Miriam Kamhiyehová, Mgr. Adrián Ševeček, MPA 

Trvanie: od 17:00 do 19:10 

PROGRAM: 

1. Schválenie programu rokovania komisie 

2. Schválenie doplnenia spolufinancovania mestskej časti Bratislava-Petržalka v projekte 

Ochrana prirodzeného druhového zloženia ekosystémov – Petržalka, podporeného cez 

Environmentálny fond, oblasť: Ochrana prírody, biodiverzity a krajiny (D) (p. 

Gáliková) 

3. Informácia o ukončení prevádzky čerpacej stanice Chorvátske rameno (p. Baumann) 

4. Stav a evidencia studní na území mestskej časti Bratislava-Petržalka (p. Kamhiyehová, 

p. Ševeček) 

5. Voľba nominantov do ankety Osobnosť Petržalky 2024 v kategórii Životné prostredie 

a ochrana prírody 

6. Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku začala zasadnutie, predsedníčka Ing. Lenka 

Milincká privítala členov komisie a potvrdila, že komisia je uznášaniaschopná. 

 

 

 



BOD 1 – Schválenie programu rokovania komisie 

Predsedníčka Lenka Milincká predstavila členom komisie jednotlivé body programu a spýtala 

sa členov komisie, či súhlasia s bodmi programu. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 5 

Za:  5 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 2 – Schválenie doplnenia spolufinancovania mestskej časti Bratislava-Petržalka v 

projekte Ochrana prirodzeného druhového zloženia ekosystémov – Petržalka, 

podporeného cez Environmentálny fond, oblasť: Ochrana prírody, biodiverzity a krajiny 

(D) 

Pani Daniela Gáliková sa nemohla zasadnutia komisie zúčastniť z dôvodu prezentácie materiálu 

na inej komisii. Z tohto dôvodu bol bod prejednaný až ako štvrtý v poradí. Pani Lenka Milincká 

preto v krátkosti predstavila členom komisie materiál ohľadom Schválenia doplnenia 

spolufinancovania mestskej časti Bratislava-Petržalka v projekte Ochrana prirodzeného 

druhového zloženia ekosystémov – Petržalka, podporeného cez Environmentálny fond, oblasť: 

Ochrana prírody, biodiverzity a krajiny (D). Upozornila hlavne na zmenu výšky finančnej 

spoluúčasti zo strany mestskej časti. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Členovia komisie k predloženému materiálu nemali žiadne pripomienky. 

 

Uznesenie č. 05/2024: 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

o d p o r ú č a 

 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

s c h v á l i ť 

 

a) spolufinancovania mestskej časti Bratislava-Petržalka v projekte Ochrana prirodzeného 

druhového zloženia ekosystémov – Petržalka, podporeného cez  Environmentálny fond, oblasť: 

Ochrana prírody, biodiverzity a krajiny (D); 

b) zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia dotácie;  zabezpečenie 

finančných prostriedkov na spolufinancovanie schváleného projektu vo výške  11 779,- Eur 

(8,78 % z celkového rozpočtu projektu); 

 



Hlasovanie: 

Prítomných: 6 

Za:   6 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

 

BOD 3 – Informácia o ukončení prevádzky čerpacej stanice Chorvátske rameno 

Pán Viktor Baumann sa ospravedlnil, že sa nemôže zasadnutia komisie zúčastniť. Pani Lenka 

Milincká preto v krátkosti predstavila členom komisie materiál ohľadom Informácie o ukončení 

prevádzky čerpacej stanice Chorvátske rameno. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pani Milincká upozornila hlavne na fakt, že v lokalite v blízkosti prečerpávacej stanice sa 

vyskytuje vzácny endemit – rastlina, ktorý je veľmi citlivý na akúkoľvek zmenu a pri zrušení 

prečerpávacej stanice by hrozil jeho zánik. 

Pani Kamhiyehová doplnila, že SVP má v lokalite síce svoju vlastnú prečerpávaciu stanicu, ale 

má menší výkon a nepostačovala by ako náhrada za existujúcu. 

 

Členovia komisie sa zhodli, že keďže SVP neodpovedá na výzvy na zabezpečenie núdzového 

režimu fungovania prevádzky, je potrebné osloviť nadriadený štátny orgán. 

 

Uznesenie č. 06/2024: 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

b e r i e  n a  v e d o m i e 

 

materiál k Informácii o ukončení prevádzky čerpacej stanice Chorvátske rameno a súčasne z 

dôvodu, že SVP neodpovedá na výzvy 

o d p o r ú č a 

starostovi mestskej časti osloviť ministerstvo životného prostredia, sekcia vôd ako nadriadený 

orgán Slovenského vodohospodárskeho podniku, a požiadať o riešenie situácie. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 5 

Za:  5 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

 



BOD 4 – Stav a evidencia studní na území mestskej časti Bratislava-Petržalka 

Pán Adrián Ševeček predstavil členom komisie materiál ohľadom Stavu a evidencie studní na 

území mestskej časti Bratislava-Petržalka. V súčasnosti ide mestskej časti hlavne 

o zlegalizovanie jednotlivých objektov. 

 

O 17:17 sa ku komisii pripojila pani Podhorná. 

 

Prebehla diskusia. 

Pán Machlica sa informoval, či je možné nahliadnuť do jednotlivých rozhodnutí ohľadom 

povolenia na odber podzemných vôd. Pani Kamhiyehová odpovedala, že samozrejme je to 

možné. 

Členovia komisie sa zhodli na tom, že také množstvo studní na území Petržalky je výnimočné 

a výhodné pre mestskú časť. Súčasne sa zhodli, že do budúcnosti by bolo vhodné vodu zo studní 

využívať aj na verejných priestranstvách. 

Uznesenie č. 07/2024: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

b e r i e  n a  v e d o m i e 

 

predložený materiál Stav a evidencia studní na území mestskej časti Bratislava-Petržalka s tým, 

že mestská časť by do budúcnosti mala prihliadať na možnosť využitia studní na verejných 

priestranstvách a v areáloch MŠ a ZŠ. Súčasne komisia ŽPaVP odporúča preveriť technický stav 

existujúcich objektov. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 6 

Za:  6 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 5 – Voľba nominantov do ankety Osobnosť Petržalky 2024 v kategórii Životné 

prostredie a ochrana prírody 

Pani Lenka Milincká predstavila členom komisie jednotlivých nominantov na Osobnosť 

Petržalky 2024 v kategórii Životné prostredie a ochrana prírody. 

Prebehla diskusia. 

Členovia komisie sa zhodli hlavne na veľkom prínose ochranárskeho združenia BROZ pre 

ochranu životného prostredia na území Petržalky. Svojou špecifickou činnosťou (mapovanie 

lišajníkov najmä na múrikoch terás) ich zaujal aj fotograf Jonáš Gruska. Následne prebehlo 

hlasovanie. 



Uznesenie č. 08/2024: 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

o d p o r ú č a 

 

Nominovať do ankety Osobnosť Petržalky 2024 v kategórii Životné prostredie a ochrana prírody 

1. BROZ – ochranárske združenie 

 

A zároveň odporúča nasledujúce nominácie do hlasovania pre širokú verejnosť: 

1. BROZ – ochranárske združenie 

2. Jonáš Gruska – fotograf, zvukový umelec 

 

Hlasovanie: 
 

Prítomných: 6 

Za:    6 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

BOD 6 – Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Pani Milincká postupne prečítala požiadavky z predchádzajúcej komisie. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pán Valocsay mal dotaz ohľadom psieho výbehu na Holíčskej. Pani Kamhiyehová vysvetlila, že 

výbeh nebol pokosený z dôvodu neosadenia dvojkrídlovej brány, tento stav je už však vyriešený. 

Navozenie zeminy aj zatrávnenie je v pláne, vykoná ho dodávateľ prác. Pani Milincká doplnila, 

že vzhľadom na veľkú vyťaženosť výbehu sa povrch pravdepodobne znovu naruší a je to pri 

takej veľkej návštevnosti bežná vec. 

 

Pani Milincká sa pýtala na vyznačenie zákazu voľného pohybu psov resp. na označenie zákazu 

vstupu so psom na súkromných pozemkoch v lokalite Slnečnice. Pani Kamhiyehová vysvetlila, 

že označovanie je možné vykonať zo strany MČ aj na súkromných pozemkoch, ale v súčasnosti 

sa plánuje zmena VZN kvôli nie úplne vhodným piktogramom, ktoré sa umiestňujú na tabuľky. 

Označenie teda môže prebehnúť pravdepodobne až v roku 2025. 

 

Pán Machlica sa pýtal na spôsob a postup pri odstraňovaní a výrube inváznych rastlín, či by bolo 

možné dopredu označiť, ktoré stromy sa budú odstraňovať, prípadne osadiť označenie že v danej 

lokalite bude prebiehať výrub. Pán Ševeček vysvetlil, že pre samotné výruby je vždy plán na 

každý jeden rok, preto informácie vie podať len pre súčasný rok 2024. Invázne stromy určené 

sa výrub sa označujú krížikom a stromy, na ktoré je vydané rozhodnutie o výrube (sú vyschnuté, 

choré, prípadne inak poškodené a ohrozujú bezpečnosť) sa označujú bodkou. Pani Kamhiyehová 

doplnila, že invázne stromy sa musia odstraňovať zo zákona všetky, inak hrozí pokuta od 

inšpekcie životného prostredia. Tabuľky s oznamom o výrube v konkrétnej lokalite sa už riešia 

na komunikačnom oddelení. 

 



Pán Machlica sa pýtal na prezistenie stavu envirozáťaží na území Petržalky, či a aké 

kompetencie má v tomto prípade MČ. Následne navrhol hlasovať za samostatné uznesenie 

ohľadom environmentálnych záťaží. 

 

Uznesenie č. 09/2024: 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

ž i a d a 

 

starostu mestskej časti o oslovenie Okresného úradu životného prostredia v sídle kraja 

(Bratislava) s požiadavkou o prezistenie stavu určovania povinnej osoby Environmentálnych 

záťaží nachádzajúcich sa na území Petržalky. Konkrétne sa jedná o EZ s označením - 

SK/EZ/B5/2188, SK/EZ/B5/158, SK/EZ/B5/156, SK/EZ/B5/159, SK/EZ/B5/2047, 

SK/EZ/B5/1181 a SK/EZ/B5/161. Komisia zároveň 

 

ž i a d a 

 

mestskú časť o oslovenie spoločnosti Slovnaft a.s. ohľadom environmentálnej záťaže po zrušení 

ČS PHM Viedenská cesta SK/EZ/B5/157 evidovanej pod číslom B5(003), konkrétne 

o doloženie záverečnej správy o sanácii EZ a záverečnej správy z posanačného monitoringu. 

Zároveň, v prípade ak je lokalita v režime spadajúcom pod plán prác podľa zákona č. 409/2011 

z 21. októbra 2011 o niektorých opatreniach na úseku environmentálnej záťaže a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov,  či boli práce ukončené, alebo ešte stále prebiehajú. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 6 

Za:    5 

Proti:   1 

Zdržal sa:  0 

 

 

Pani Podhorná sa pýtala na problematiku výstavby Južnej pláže pri Veľkom Draždiaku. 

V súvislosti s tým pani Kamhiyehová spomenula, že by v budúcnosti mohlo dôjsť k prekládke 

vysokého napätia a následne by sa Veľký Draždiak mohol stať oficiálnym prírodným 

kúpaliskom. Dovtedy je kúpanie len na vlastnú zodpovednosť. 

 

Pani Podhorná sa ďalej pýtala aj na revitalizáciu trhoviska Mlynarovičova spolu s blízkym 

dopravným ihriskom. Pani Kamhiyehová odpovedala, že pôvodný zámer rekonštruovať 

trhovisko s dopravným ihriskom a verejným priestorom okolo vrátane terasy bol z dôvodu 

komplikovanej prípravy a požiadaviek z jednotlivých výziev na dotácie rozdelený. Momentálne 

je žiadosť o dotácie na MŽP SR v súvislosti s rekonštrukciou a vodozádržnými opatreniami na 

terasu v blízkosti. Dopravné ihrisko má byť v krátkom čase doplnené o dva objekty – sociálne 

zariadenia a trieda. S riešením trhoviska sa rovnako počíta. 

 

Členovia komisie sa pýtali aj na koncepciu výbehov pre psy v Petržalke. Pani Kamhiyehová 

vysvetlila, že koncepcia je takmer pripravená, ale neurčuje kde presne sa výbehy reálne postavia. 

Ide o vytipovanie 17 lokalít, kde by výbehy bolo vhodné postaviť vzhľadom na verejné 

priestranstvo, hustotu obyvateľstva a dostupnosť. 



Na záver poďakovala predsedníčka komisie Ing. Lenka Milincká všetkým členom komisie a 

hosťom za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Lenka Milincká 

predsedníčka komisie, v.r. 

Zapísané dňa 13.06.2024 

Zapísala: Bc. Zuzana Brzová 


